

**Rashid's Meeting with the  
General Assembly of Arab German Chamber  
An Egyptian-German Initiative to Enhance  
Competitiveness of Car Components Industry  
Mohamed Farid Khamis Elected as Chairman of  
Egyptian-German Chamber**

***Abdel Nasser Aref:***

Minister of Trade and Industry, Rashid Mohamed Rashid, emphasized that Egypt and Germany have extraordinary relations, pointing out that the latest visit of President Mubarak to Germany has added a strategic depth to such relations as the Egyptian government works to vitalize the positive results of this visit, especially in the field of transferring German technology to Egyptian industry.

Mr. Rashid said that his ministry is adopting an initiative to enhance the competitiveness of the Egyptian car components industry in cooperation with top German automotive companies.

The Minister reviewed the facilitations and incentives granted by the government to encourage and support the private sector to play a greater role in the process of development, within the framework of the economic reform policy adopted by the Egyptian government.

This has been highlighted in the speech presented to the General Assembly of the Arab-German Chamber of Trade in Cairo by the Minister of Trade and Industry..

The Minister praised the role of Arab-German Chamber in supporting, enhancing and deepening the relationships between the Egyptian companies and the German ones, as well as facilitating the participation of the Egyptian companies in the German specialized exhibitions.

On his part, Mr. Martin Kopler, the Ambassador of Germany in Cairo, said the latest visit of President Mubarak to Germany will contribute to enhancing and deepening the economic relations between the two countries.

On another level, the elections of the General Assembly of Arab-German Chamber led to the appointment of Mr. Mohamed Farid Khamis as the Chairman for the Chamber, in succession to Mr. Oboshpern. In addition, Mr. Hassan Abdalla and Mr. Hanz Volfgang Konz were elected as Mr. Khamis' deputies.

Furthermore, seven members were elected to represent the German side from the representatives of the German companies in Egypt, as well as seven members from the Egyptian side. Such members include Mr. Mohamed el Mahdy, Head of Siemens Egypt, Mr. Farid el Tobgy (The Bavarian Company), Mr. Khaled el Naggar (Deutsch Bank), Mr. Yasser Ibrahim and Mr. Sherif Abdel Wadood.

A number of businessmen were honored in the meeting, acknowledging their distinguished role in enhancing the cooperation between Egypt and Germany. Among the honored were **Dr. Nader Riad**, the Chairman of the Egyptian-German Business Council, Mr. Helmy Abul Eish, the Executive Director for the Industrial Modernization Center, Mr. Mohamed el Masry, the Deputy Head of the Federation for Trade Chambers and Mr. Aulrich Hood, the Director of Marriott Hotel in Cairo.

Mr. Mohamed Farid Khamis expressed his sincere happiness for his current achievement as the elected Chairman for the Chamber, pointing out that the upcoming phase will witness more Egyptian-German cooperation in the economic fields; especially since Germany will acquire the chairmanship of the European Union (EU) as of next year.

Mr. Khamis said that the German President will be visiting Egypt in October, heading a large delegation of German businessmen, to discuss deepening the trade and investment cooperation between Egypt and Germany.

Also the German Minister for Environment will visit Egypt in June to discuss the participation of the German businessmen in investing the Clean Energy Sector in Egypt.

On his side, Dr. Peter Gobvrich, the Executive Director of the Arab-German Chamber, presented a comprehensive report about the activities of the Chamber and its various ventures, as well as the role it plays through its diverse offices in the Arab countries; all aiming at enhancing the economic relations between Germany and the Arab world.

Dr. Gobvrich further pointed out that the Chamber has prepared a program with the aim of assisting the Egyptian companies to increase their exports to the European markets, as well as the continuation of a previous program aimed to enhance the efficiency of the human resources in the Egyptian companies.

**Rashid auf der Hauptversammlung der Deutsch-Arabischen  
Industrie- und Handelskammer**

**Deutsch-Ägyptische Initiative zur Steigerung der  
Wettbewerbsfähigkeit**

**der ägyptischen Automobilteileindustrie**

**Farid Khamis ist neuer Präsident der Deutschen Handelskammer**

Der ägyptische Handels- und Industrieminister, Rashid Mohamed Rashid betonte in seiner Rede auf der Hauptversammlung der Deutsch-Arabischen Industrie- und Handelskammer (DAIHK) in Kairo die hervorragenden Beziehungen, die Ägypten und Deutschland unterhielten.

Er wies darauf hin, dass der letzte Besuch des ägyptischen Präsidenten Hosni Mubarak in Deutschland diesen nun eine strategische Tiefe verliehen hätte.

Die ägyptische Regierung bemühe sich jetzt die positiven Ergebnisse dieses Besuchs besonders im Bereich des Technologietransfers zwischen Deutschland und der ägyptischen Industrie in die Tat umzusetzen.

Das Ministerium baue dabei auf eine Initiative zur Steigerung der Wettbewerbsfähigkeit auf Seiten der ägyptischen Automobilteileindustrie in Zusammenarbeit mit den größten deutschen Automobilherstellern.

Rashid stellte zudem Vorschläge der ägyptischen Regierung vor, wie der private Sektor in seinem Entwicklungsprozess, der im Rahmen der ägyptischen Wirtschaftsreformpolitik eingeleitet worden wäre, deutlich unterstützt werden könnte.

Der Minister hob auch die Rolle der Deutsch-Arabischen Handelskammer bei der Förderung und Intensivierung der Beziehungen zwischen deutschen und ägyptischen Unternehmen hervor. Ihr sei es u. a. zu verdanken, dass ägyptische Unternehmen nun einfacher an deutschen Spezialmessen teilnehmen könnten.

Der derzeitige deutsche Botschafter in Kairo, Martin Kobler, erklärte seinerseits, dass der Besuch von Präsident Mubarak in Deutschland dazu beigetragen hätte, den Beziehungen der beiden Industrien einen neuen Impuls zu verleihen und diese weiter zu stärken.

Auf der Hauptversammlung der Deutsch-Arabischen Industrie- und Handelskammer war Mohamed Farid Khamis zum Präsidenten des Verwaltungsrates der Kammer und somit zum Nachfolger Udo Schirfs gewählt worden. Hassan Abdallah und Hans Wolfgang Kunz wurden Vizepräsidenten des neuen Verwaltungsrates der DAIHK.

Zudem wurden aus den Reihen der Vertreter deutscher Unternehmen in Ägypten sieben Mitglieder gewählt, die die deutsche Seite repräsentieren sollen. Weitere sieben Mitglieder – darunter Mohamed El-Mahdi (Geschäftsführer von Siemens Ägypten), Farid Tobgi (Bavaria), Khaled El-Naggar (Deutsche Bank), Yasser Ibrahim und Sherif Abdel Wadoud – wurden zur Vertretung der ägyptischen Seite bestimmt. Aufgrund ihrer herausragenden Rolle bei der Stärkung deutsch-arabischen Zusammenarbeit wurden auch

zahlreiche Unternehmer geehrt, wie **Dr. Nader Riad**, Präsident des deutsch-ägyptischen Unternehmerbeirats, Helmy Abul Eish, ausführender Direktor am Zentrum für Modernisierung der Industrie, Mohamed Al Masri, stellvertretender Vorsitzender der Union der Handelskammern und Ulrich Huth, Generaldirektor des Marriott Hotels in Kairo.

Mohamed Farid Khamis drückte seine Freude über seine Wahl zum Präsidenten der Kammer aus und wies darauf hin, dass Ägypten und Deutschland in Zukunft - insbesondere da Deutschland ab Beginn nächsten Jahres die Europäische Ratspräsidentschaft innehat - enger wirtschaftlich kooperieren würden.

Er erwähnte auch, dass der deutsche Präsident in Begleitung einer großen Delegation deutscher Unternehmer im Oktober nach Ägypten reise, um die Zusammenarbeit in den Bereichen Handel und Investition zwischen Deutschland und Ägypten zu stärken.

Für den Juni nächsten Jahres hätte zudem der deutsche Umweltminister seinen Besuch in Ägypten angekündigt, um in Ägypten die Investitionsmöglichkeiten seitens deutscher Unternehmen im Bereich Saubere Energie zu prüfen.

Dr. Peter Göpfrich, Geschäftsführer der Deutsch-Arabischen Handelskammer, lobte die Tätigkeit der Kammer und ihre zahlreichen Aktivitäten an den verschiedenen Standorten in den arabischen Ländern zur Festigung der wirtschaftlichen Beziehungen zwischen Deutschland und der Arabischen Welt.

Er wies außerdem drauf hin, dass die Kammer ein Programm zur Unterstützung von ägyptischen Unternehmen geplant hätte, das deren Export auf den europäischen Markt steigern soll. Auch ein Programm zur Qualitätssteigerung der Führungskräfte in ägyptischen Unternehmen sei in der Vorbereitungsphase.